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Sēde sasaukta plkst. 10:00 
Sēde atklāta plkst. 10:08 
 
Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Guntis Rasims  
 
Sēdi protokolē arhivāre Žanna Savčenko 
 
Sēdē piedalās: 

 komitejas locekļi: Deputāts Inta Brence, Deputāts Guntra Kuzmina-Jukna, Deputāts Guna 
Zenčenko, Domes priekšsēdētāja vietniece Ērika Teirumnieka, Deputāts Aivars Buharins, 
Deputāts Guna Popova, 

 deputāti: Domes priekšsēdētājs Monvīds Švarcs (no plkst. 10:08 līdz plkst.10:46),  
Deputāts Vasīlijs Arbidāns, Deputāts Felicija Leščinska, Deputāts Aija Kiserovska, 
Deputāts Gunārs Smeilis, Deputāts Georgijs Jevsikovs ( no plkst.10:08 līdz plkst.10:09 un 
no plkst.10:11 līdz plkst.10:43), Deputāts Zigfrīds Lukaševičs (no plkst.10:08 līdz 
plkst.10:47 un no plkst.10:49 līdz plkst.10:54), Deputāts Staņislavs Šķesters (no 
plkst.10:08 līdz plkst.10:44 un no plkst.10:48 līdz plkst.10:54). 

 
Nepiedalās: 

 Deputāts Anita Ludborža – pārejoša darbnespēja, 
 Deputāts Guntra Kuzmina-Jukna – nepiedalās 3.darba kārtības jautājuma izskatīšanā un 

lēmuma pieņemšanā. 
 
Uzaicinātie: 

 Dricānu vidusskolas direktore Skaidrīte Strode (1.§), Viļānu vidusskolas direktore Ilze 
Valeniece (2.§) 

 
Darba kārtībā: 
 
1. Par Dricānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību Jaunstrūžānu 

sākumskolu. 

2. Par Viļānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību Dekšāru pamatskolu. 

3. Par grozījumiem Rēzeknes novada Sporta konsultatīvās komisijas nolikumā un jaunā 
sastāva apstiprināšanu. 

4. Par Rēzeknes novada pašvaldības Jaunatnes lietu konsultatīvās komisijas sastāva 
apstiprināšanu. 



5. Par atļauju Skaidrītei Strodei savienot amatus. 
   
 

1.§ 
Par Dricānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību Jaunstrūžānu 

sākumskolu 
Ziņo Guntars Skudra: Lūdzu virzīt sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē 

par Dricānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību 
Jaunstrūžānu sākumskolu. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Decembrī apmeklējam Jaunstrūžānu sākumskolu, tiekamies ar 
vecākiem, ar pedagogiem. Var atzīmēt, ka neskatoties uz to, ka tur ir 
pietiekami liels bērnu skaits, lielāka daļa vecāku bērnus atdot mācīties 
Dricānu vidusskolā. Tā ir pašu vecāku izvēle, ka viņi neizvēlas 
Jaunstrūžānu sākumskolu. Ir saprotams par vidusskolas posmu, praktiski 
no 7.klases, jo Jaunstrūžānos nav tādas izglītības programmas. Netika 
nokonplektēta 1.klase, neskatoties uz to, ka pirmsskolas izglītības iestādi 
absolvēja 10 bērni. 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

Jā, pagājušajā gadā notika sapulce. Tika runāts sekojošais: ja būs 8 bērni, 
tad tiks izveidota klase, ja bērnu būs mazāk - tad būs jāapvieno klases, jo 
nevarēs finansēt. Praktiski visi bērni izvēlējas Dricānu vidusskolu. Kas 
attiecas uz 2023. gada 1.septembri, tad ir tāda situācija: no tiem bērniem, 
kuri absolvēs pirmsskolas izglītības iestādi 2024. gada pavasarī - ap 7 
bērniem informējuši, ka grasās mācīties Dricānu vidusskolā. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Kā kursē transports, kādas iespējas ir tikt uz Dricāniem? Kuru zonu Jūs 
apkalpojat līdz šim? 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

(sniedz informāciju par Dricānu vidusskolu) 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Par kādu skolu tagad tika sniegta informācija? 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

Par Dricānu vidusskolu. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Un Jaunstrūžānu sākumskola? 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

Jaunstrūžānu sākumskolu apmeklē tikai vietējie bērni. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Kur grasās mācīties bērni no Jaunstrūžāniem? 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

To izlems vecāki. Iespējams 80 % grasās turpināt mācības Dricānu 
vidusskolā, varbūt kāds izvēlēsies mācīties Rēzeknes pilsētā. Iespējams, 
ka izvēlēsies mācīties Nautrēnos. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Un uz Gaigalavu? 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

No Jaunstrūžāniem? 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Jā. 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

Nē, neiet uz Gaigalavu. 



Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Tas nav pa ceļam. Problēmas, kas būs jārisina - transporta jautājums. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Tiešām, tas bija viens no jautājumiem, par kuru tika runāts sapulcē ar 
vecākiem - kā nodrošināt nokļūšanu uz skolu un no skolas. Protams, ka 
ir laika ziņā pielāgots arī Rēzeknes autobusu parka sabiedriska transporta 
attiecīgais reiss. No rīta autobuss ir pārpildīts. Daudzi brauc līdz 
Dricāniem un uz Rēzekni, jo tur strādā. Ar vecākiem tika runāts, ka 
risinājums varētu būt tāds - ka maziem bērniem būs nodrošināts 
pašvaldību skolēnu autobusa maršruts. No pašvaldības puses jāuzņemas 
atbildība par bērnu pārvadāšanu un drošību. Protams, ir aktuāls jautājums 
arī par telpu. Ļoti žēl, ka lielas telpas paliek šobrīd bez pielietojuma. Ik 
gadu EUR 80 000,00 tērēt, lai tikai formāli piepildītu telpu, tas nevar būt 
arguments. Pie tām nostādnēm, kas tiek gatavotas un stāsies spēkā 
2025./2026. mācību gadā - netiek runāts par apvienotajām klasēm. Bet, 
ka zināms, Strūžānos ir visas apvienotas klases. 

Izsaka viedokli 
Skaidrīte Strode: 

Nē, 2.klase ir atsevišķi, 3.klase un 4.klase ir apvienotas. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Ir redzams, ka tādas iespējas nebūs. Notika MK Latgales pašvaldību 
vadītāju sanāksme ar Ministru prezidenta biroja pārstāvjiem. Tika runāts 
par pasākumiem, kas vēl būtu nepieciešami, lai vispār programmu 
finansējuma modeli varētu ieviest Latvijā. (turpina izteikt viedokli) 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Dažus gadus atpakaļ, kad tika pieņemts lēmums par Jaunstūžānu 
sākumskolas atstāšanu uz vietas kā struktūrvienību, tas bija pareizi. Uz 
to brīdi bija gandrīz divreiz vairāk bērnu. Viss pārējais, protams, ir 
vecāku izvēle, tur neko izdarīt nevar. Vismaz kādu laiku skola varēja 
pastāvēt un to varēja apmeklēt vietējie bērni. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Būtu labi uzklausīt Jaunstrūžānu sākumskolas vadītāju. Reforma pati par 
sevi ir ļoti sarežģīta. Skolas izvēle ir atkarīga no vecākiem. Jāpievērš liela 
uzmanība satiksmes jautājumiem. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Jautājums par transportu ir jārisina, ka arī turpmāko darbību attiecībā uz 
skolas ēku. Izglītojamo skaits 20 - ar tādu skaitu grūti nodrošināt 
kvalitatīvu izglītības programmu realizāciju. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Inta Brence, Aivars Buharins, Guntra Kuzmina-Jukna, Guna 
Popova, Guntis Rasims, Ērika Teirumnieka, Guna Zenčenko) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
Dricānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās 
struktūrvienību Jaunstrūžānu sākumskolu". 

 
2.§ 

Par Viļānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību Dekšāru pamatskolu 
Ziņo Guntars Skudra: Lūdzu virzīt sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē 

par Viļānu vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību 
Dekšāru pamatskolu. 



Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Dekšāru pamatskolā arī bija vairākas tikšanās pēdējo divu gadu laikā. 
Pagājušogad tika pieņemts lēmums, ka iestāde vēl vienu gadu turpinās 
strādāt, līdz ar to bērniem bija iespēja mācīties uz vietas. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Pēdējā tikšanās bija 30.01.2024. Bija atbraukuši pārstāvji no Rēzeknes 
novada pašvaldības, tikās ar vecākiem un pedagogiem. Tika runāts par 
esošo situāciju. Protams, vecākiem ir iebildumi - viņi gribētu, lai bērniem 
ir iespēja apmeklēt skolu, kas atrodas tuvāk viņu dzīves vietai. Šobrīd 
visas klases skolā ir apvienotas, pietiekošs bērnu skaits ir tikai 9.klasē. 
Līdz ar to, tāpat būtu jārisina jautājums - kā bērnus pārvadāt uz Viļāniem, 
lai viņi varētu apgūt mācību vielu tajos priekšmetos, kurus šobrīd nav 
iespējams apgūt Dekšāru pamatskolā, jo neizdodas savienot skolotāju 
darba grafikus. Esam spiesti to darīt apstākļu dēļ. Visiem pedagogiem 
papildus ir kaut kādi darbi Viļānu vidusskolā, paliek tikai viens 
pedagogs, kurš ir tuvu pensijai. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Attiecībā uz bērniem: pieļauju, ka ne visi bērni turpinās mācības Viļānu 
vidusskolā, daļa var izvēlēties Varakļānus. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Jā, arī sapulces laikā tas izskanēja. Bet, cenšamies ieinteresēt. Visus 
pasākumus, kas notiek Viļānos apmeklē arī Dekšāru pamatskolas 
skolēni, gan pilsētas pasākumus, gan saistībā ar Ukrainas atbalstu. Bet, 
ir plānots aizvest Dakšāru pamatskolas skolēnus uz Viļānu vidusskolu 
iepazīšanās ekskursijā. Ir ģimenes, kuras jau tagad izteikuši vēlmi, lai 
viņu bērni turpinātu mācības Viļānos. Būs jādomā par bērnu 
pārvadāšanas iespējam. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Paliks aktuāls jautājums, ko darīt ar skolas ēkām, ar sporta zāli. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Sporta zāle, tiešām, varētu palikt kā kultūras centrs, jo arī šobrīd tur ir 
kultūras centrs, ne tikai sporta zāle. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Tad lielākai daļai skolotāju būs nodrošināts darbs. Liela daļa bērnu var 
turpināt mācības Varakļānos. Ko var piedāvāt, lai bērni, tomēr, izvēlētos 
turpināt mācības Viļānos? 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Mēģināsim uzrunāt bērnus. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Viļānu vidusskolā notiek aktīva sporta dzīve? 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Jā, bija sporta pasākumi. Šobrīd nē. Skolai bija sporta novirziens. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Tad ir aicinājums - aizvest Dekšāru pamatskolas skolēnus iepazīšanas 
ekskursijā uz Viļānu vidusskolu. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Jau šogad apmeklēja daudz pasākumu Viļānos. Olimpiādes arī notiek 
šobrīd Viļānu vidusskolā. 

Izsaka viedokli 
Georgijs Jevsikovs: 

Ar ko tad varētu ieinteresēt bērnus, lai viņi izvēlētos mācīties Viļānos: ir 
programma, kur vidusskolas skolēnam izsniedz portatīvo datoru un ja ir 
absolvēta vidusskola - visas trīs klases, tad dators paliek skolēna 
īpašumā. Vēl viens moments - B. kategorijas saņemšana. Tagad vēl ir 
jauna sporta zāle Viļānos, arī būs liela aktivitāte. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Vecāki arī ir informēti par šīm iespējām. 

Izsaka viedokli Aivars 
Buharins: 

Var atvest bērnus kopā ar vecākiem, lai viņi arī iepazīstas. 



Izsaka viedokli 
Georgijs Jevsikovs: 

Var arī sporta zāli parādīt. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Jārīko atvērto durvju diena. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Tiks aicināti 9. klašu skolēni, jau ir nozīmēts datums. Aicināsim bērnus 
arī no Varakļāniem. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Te ir svarīgi organizēt satiksmi, jāsaved kārtībā ceļi. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Noteikti būs bērni, kuri brauks no Dekšārem uz Viļāniem, līdz ar to tas 
ir jāpārdomā. Ja tiks nodrošināta bērnu pārvadāšana, tas arī būs viens no 
tiem argumentiem, kas rosinātu izvēlēties Viļānu vidusskolu. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Nepieciešams autobuss. 

Izsaka viedokli Ilze 
Valeniece: 

Jā, būs iegādāts autobuss. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Inta Brence, Aivars Buharins, Guntra Kuzmina-Jukna, Guna 
Popova, Guntis Rasims, Ērika Teirumnieka, Guna Zenčenko) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par Viļānu 
vidusskolas reorganizāciju, likvidējot tās struktūrvienību 
Dekšāru pamatskolu". 

 
3.§ 

Par grozījumiem Rēzeknes novada Sporta konsultatīvās komisijas nolikumā un jaunā 
sastāva apstiprināšanu 

Ziņo Juris 
Dombrovskis: 

Lūdzu virzīt sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē 
par grozījumiem Rēzeknes novada Sporta konsultatīvās komisijas 
nolikumā un jaunā sastāva apstiprināšanu. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Precizējumi nolikumā minimāli, tas saistīts ar 3.sadaļu - par sporta 
speciālistu obligātu norīkošanu. Tagad tas ir tikai kā piesaistīta persona 
komisijas darbā. Precizēti arī nosaukumi. Nekādu citu labojumu nav. 
Lūdzu sniegt informāciju par jaunu komisijas sastāvu un darbības 
principiem. 

Izsaka viedokli Juris 
Dombrovskis: 

Nolikumā tika veiktas nelielas izmaiņas - precizēts sastāvs. Sastāvs: 
kopumā būs 15 cilvēki. 3 personas - komitejas vadītājs, jauniešu lietu 
speciālists un sporta skolas vadītājs, ka arī 12 sporta entuziasti, sportisti, 
kas pārstāv apvienības. No Nautrēniem un Dricāniem ir pa 3 pārstāvjiem, 
no pārējām apvienībām ir 2 sporta entuziasti, kas izrādīja velmi 
darboties. Dažas personas ir palikušas no iepriekšēja sastāva. Komisija 
nostrādāja 2 gadus. Darbs notiek, tiek aktivizēts un popularizēts sports. 
Bet, protams, ir jomas, kuras vēl jāattīsta. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Diezgan liela loma bija saistībā ar sporta sistēmas reorganizāciju, kas 
notika pagājušogad. Komisija aktīvi piedalījās šajā procesā, arī dažādu 
infrastruktūras objektu izvērtēšanā. 



Izsaka viedokli Juris 
Dombrovskis: 

Tas vēl nav līdz galam sakārtots esošajos objektos. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
6 (Inta Brence, Aivars Buharins, Guna Popova, Guntis Rasims, 
Ērika Teirumnieka, Guna Zenčenko) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - 1 (Guntra Kuzmina-Jukna - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
grozījumiem Rēzeknes novada Sporta konsultatīvās komisijas 
nolikumā un jaunā sastāva apstiprināšanu". 

 
4.§ 

Par Rēzeknes novada pašvaldības Jaunatnes lietu konsultatīvās komisijas sastāva 
apstiprināšanu 

Ziņo Aivars Mežatučs: Lūdzu virzīt sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē 
par Rēzeknes novada pašvaldības Jaunatnes lietu konsultatīvās komisijas 
sastāva apstiprināšanu. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Arī tiek ievērots princips, ka no katras apvienības ir vismaz viens 
darbinieks un viens jaunietis, lai būtu pārstāvēta visa teritorija. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Ja mainās 80 % no komisijas sastāva, tas nav īsti pareizi. Nomaiņai jābūt 
pakāpeniskai, jādot iespēja nodot tendences. Pusi no komisijas var 
mainīt, ja maina 80 % - tā jau ir reforma. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Aiziet prom skolēni. 

Izsaka viedokli Aivars 
Mežatučs: 

Darbinieki arī. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Tas, protams, nav obligāti. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Inta Brence, Aivars Buharins, Guntra Kuzmina-Jukna, Guna 
Popova, Guntis Rasims, Ērika Teirumnieka, Guna Zenčenko) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
Rēzeknes novada pašvaldības Jaunatnes lietu konsultatīvās 
komisijas sastāva apstiprināšanu". 

 
5.§ 

Par atļauju Skaidrītei Strodei savienot amatus 
Ziņo Iveta Ladnā: Izskatot Rēzeknes novada pašvaldības iestādes Rēzeknes novada 

Dricānu vidusskolas direktores Skaidrītes Strodes iesniegumu, lūdzu 
virzīt sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē par 
atļauju Skaidrītei Strodei savienot amatus. 



Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Noteikumi nosaka, ka ir atļauts savienot, ja ir akreditācija. Bet, nav 
minēts - kādā skolā, kādā iestādē... Domāju, ka nav nepieciešams katru 
reizi apstiprināt. 

Izsaka viedokli Iveta 
Ladnā: 

Katru reizi ir cits uzņēmuma līgums. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Tas nav saistīts ar līgumu, tas ir saistīts ar amatu - akreditācijas darbs kā 
tāds. (turpina izteikt viedokli) 

Izsaka viedokli Iveta 
Ladnā: 

Maksā. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Maksā? 

Izsaka viedokli Inta 
Brence: 

Tas ir uzņēmuma līgums. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Inta Brence, Aivars Buharins, Guntra Kuzmina-Jukna, Guna 
Popova, Guntis Rasims, Ērika Teirumnieka, Guna Zenčenko) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par atļauju 
Skaidrītei Strodei savienot amatus". 

 
 
 
Sēde slēgta plkst. 10:54 
 
 
Sēdes vadītājs, 
komitejas priekšsēdētājs                                                 Guntis Rasims 
 
 
 
 
Protokoliste                   Žanna Savčenko 
 

 


